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Department Chair’s  message    رسالة رئيس القسم 

The department’s mission includes preparing specialized cadres in the field of biomedical 

equipment technology with high skill in designing, maintaining, repairing medical equip-

ment and bioinformatics systems capable of applying science and engineering concepts in 

solving problems and malfunctions of medical equipment and pushing the wheel of devel-

opment in the field of technology for medical equipment and then contributing to the re-

naissance of and the elevation of our beloved country. 

The department's goals include the following: 

Preparing graduates and technology specialists who are able to: 

1- Testing medical equipment for treatment or diagnosis, and monitoring the work of medical equipment, 

maintaining and repairing them. 

2- Dealing with modern technologies in medical equipment and their software. 

3- Follow-up coordination with the various departments regarding the implementation of the maintenance and 

calibration program for medical equipment. 

4- Work to develop the performance of medical equipment. 

5- Applying quality policies, infection control, and efficient procedures that guarantee the safety and security 

of patients, the facility, the user, and the environment surrounding the workplace. 

6- Participation in scientific research in the fields of medical equipment. 

7- Hospital design, planning, installation, supervision and follow-up of medical devices. 

 The department also supports graduate studies for graduates of the program and urges them to continue sci-

entific research. 

Assoc. Prof . Mohamed I. Badawi  

       Head of Department 

 

 الرسالة:

مااتاياه علواعداد كوادر متخصصة فى مجال تكنولوجيا الأجهزة الطبية الحيوية ذات مهارة عالية فى تصميم وصيانة واصلاح الأجهزة الطبيه والنظم والم

جاياا ولاوالحيويه قادرة علي تطبيق العلوم والمفاهيم الهندسية في حل المشكلات والاعطال الخاصة بالاجهزة الطبية ودفع عجلة التطاور فاى ماجاال تاكانا

 لاجهزة الطبية ومن ثم المساهمه فى نهضة ورفعة بلادنا الحبيبه.

 الهدف:

 اعداد خريجيين واخصائيين تكنولجيا قادرين على :

 اختبار الأجهزة الطبية الخاصة بالعلاج او التشخيص ومراقبة عمل الأجهزة الطبية وصيانتها واصلاحها.-2

 التعامل مع التقنيات الحديثة فى الاجهزة الطبية والبرمجيات الخاصة بها. -0

 متابعة التنسيق مع الاقسام المختلفة فيما يخص تنفيذ برنامج الصيانة والمعايرة للاجهزة الطبية . -3

 العمل على تطوير الأداء للأجهزة الطبية .-4

 .ملتطبيق سياسات الجودة ومكافحة العدوى وكفاءة الأجراءات التى تضمن سلامة وأمان المرضى والمنشأة والمستخدم والبيئة المحيطة بمكان الع-5

 المشاركة فى الأبحاث العلمية فى مجالات الأجهزة الطبية.-6

 تصميم المستشفيات والتخطيط والتركيب والأشراف والمتابعه للاجهزة الطبية. -7

 كما يقوم القسم بدعم الدراسات العليا لخريجي البرنامج وحثهم لمواصله البحث العلمى. 
 استاذ مساعد دكتور. محمد اسماعيل بدوى 

 رئيس القسم              
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Why choose  Biomedical Equipment Technology Department ? 

 لماذا تختار قسم تكنولوجيا الاجهزة الطبية الحيوية ؟

The Department of Biomedical Equipment Technology - Faculty of Applied 
Health Sciences Technology - Pharos University is distinguished by the num-
ber of specialized cadres in the field of biomedical equipment technology. 
Problems and drive development in the field of applied health sciences. 
•There are also protocols for cooperation with various government and pri-
vate agencies to train students and achieve a competitive advantage for them 
in the labor market and provide them with practical experience. 
•The Department of Biomedical Equipment Technology provides advanced 
laboratories equipped with the latest devices and simulators for medical de-
vices, which qualifies its graduates for the labor market by using the latest 
teaching and learning methods to develop analytical and technological skills 

that enable it to compete strongly in the local, regional and global labor market. 
• Graduates of the department are allowed to undertake postgraduate studies in Egyptian institutes and uni-
versities according to the protocols agreed upon in this regard. 
•A distinguished graduate who is able to compete in the labor market, as all graduates of the college have 
joined the labor market in distinct places and positions. 
•The duration of the study is four years. 
•A training year for students of the department to raise the practical efficiency of graduates to obtain a license 
to practice the profession. 
• Appointing the top students as teaching assistants in the scientific departments according to the department's 
needs. 
• Fields of work after graduation for Biomedical equipment technology department: (hospitals and specialized 
medical centers - medical device companies and factories - medical device maintenance centers - scientific re-
search institutes and centers). 

 
جامعة فاروس -يتميز قسم تكنولوجيا الأجهزة الطبية الحيوية بكلية تكنولوجيا العلوم الصحية التطبيقية •  

بأعداد كوادر متخصصة فى مجال تكنولوجيا الأجهزة الطبية الحيوية لهم مهارة عالية فى النظم والمعلوماتيه 
الحيويه الطبية يحتاج إليهم المجال الطبى فى العديد من التخصصات الحيوية قادرين علي تطبيق العلوم 

 .والمفاهيم العلمية والعملية في حل المشكلات ودفع عجلة التطور فى مجال العلوم الصحية التطبيقية
كما يوجد بروتوكولات للتعاون مع مختلف الجهات الحكومية والخاصة لتدريب الطلبة وتحقيق ميزة •  

 .تنافسية لهم فى سوق العمل واكسابهم خبرات عملية
يوفر قسم تكنولوجيا الأجهزة الطبية الحيوية معامل متطورة مزودة بأحدث الأجهزة والمحاكيات للاجهزة •  

الطبية والتى تؤهل خريجيها لسوق العمل من خلال استخدام أحدث أساليب التعليم والتعلم لتنمية المهارات 

 .التحليلية والتكنولوجية التي تمكنه من المنافسة بقوه في سوق العمل المحلى والإقليمي والعالمي
ً للبروتوكولات المتفق علىيها •   يسمح لخريج القسم بالدراسات العليا فى المعاهد والجامعات المصرية طبقا

 .فى هذا الشأن

 .خريج متميز قادر علي المنافسة في سوق العمل حيث أن جميع الخريجين للكلية تم التحاقهم بسوق العمل فى اماكن ومناصب متميزة•  

 .مده الدراسة اربع سنوات•  

 .سنة تدريبية لطلبة الأقسام المختلفة لرفع الكفاءة العملية للخريجين للحصول على ترخيص مزاولة المهنة•  
 طبقاً لحاجة القسم. تعين الطلبة الاوائل كمعيدين فى الاقسام العلمية•  
معاهد ومراكز البحث   –مراكز صيانة الأجهزة الطبية -شركات ومصانع الأجهزة الطبية  -)المستشفيات والمراكزالطبية المتخصصة  :مجالات العمل•  

 .العلمى(
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Department alumni success stories    قصص نجاح خريجي القسم 
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Department alumni success stories    قصص نجاح خريجي القسم 
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Department alumni success stories    قصص نجاح خريجي القسم 

Biomedical Equipment Technology Department (MED)- Faculty of Applied Health Science Technology- Pharos University  

 اوائل الخريجين المتميزين تم تعينهم كاعضاء هيئه تدريس معاونه

MED 2021 
High lights 

The department’s first graduate, Ahmed Hisham 
Tawfiq, for the 2019 academic year, joined the 
basic training period of the Police Academy as a 
specialized police officer / at the rank of first lieu-
tenant, specializing in medical devices 

التاحاق  0222اول خريجى القسم  احمد هشام توفيق للعام الاكاديمى 
بفترة التدريب الاساسى لاكادمية الشرطة كضابط شرطة متخصاص   

 برتبة ملازم اول تخصص اجهزة طبية .



Dina Gad, a fourth-level student in the department, is an ambassador for 
public relations in the Egypt Makes Electronics Innovation 

طالبة بالمستوى الرابع للقسم سفير للعلاقات العامة فى مبادرة مصر تصنع دينا مصطفى جاد  
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Improving, communicating and inspiration are a block in the building of innovation 
We would like to announce Dina Mostafa Gad a fourth-year student in faculty of Allied medical sci-
ence (Medical Equipment department) as a Public relation Ambassador in EME innovation Hub – 
BORG. 
job description of PR and Media specialist  
1-  Communicate with Educational and Industrial sectors (Universities-Teams-Company- Schools- 
Initiatives-Incubators.....) 
2- Seek about Partnership, sponsor (Market research – MOU – Open new channels ) 
3- Seek about Fund for teams (Deals and Proposals-presenting our services and program needs) 
4- Announce about our programs (share on all channels and communicate with new partner to an-
nounce) 

 التحسين والتواصل والإلهام هي لبنة في بناء الابتكار:
 نود أن نعلن أن دينا جاد طالبة في السنة الرابعة في كلية العلوم الطبية المتحالفة )قسم الاجهزة الطبية( كسفيرة للعلاقات العامة في

 .EME - BORG مركز الابتكار
 الوصف الوظيفي لأخصائي العلاقات العامة والإعلام:

 حاضنات .....( -مبادرات  -مدارس  -شركات  -فرق  -التواصل مع القطاعات التربوية والصناعية )جامعات   -1
 فتح قنوات جديدة( -مذكرة التفاهم  -البحث  عن الشراكة ، الراعي )أبحاث السوق   -2
 تقديم خدماتنا واحتياجات البرنامج( -البحث عن صندوق للفرق )الصفقات والاقتراحات  -3
 الإعلان عن برامجنا )مشاركة على جميع القنوات والتواصل مع شريك جديد للإعلان( -4

MED 2021 
High lights 
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Biomedical Equipment Technology Department (MED)- Faculty of Applied Health Science Technology- Pharos University  

In the presence of Prof. Dr. Ezzat Hassan, Dean of the faculty of Applied Health 
Sciences Technology, Assistant Professor Dr. Mohamed Ismail Badawi, Head of the 
Medical Equipment Department, and Dr. Ehab Barakat, the supervisor of the 
graduation projects, the members of the supporting stuff, Assistant Lecturer / Ka-
rim Saeed and an Assistant Lecturer / Abdullah Yousry,  and Eng. / Nada Hegazy. 
Projects were presented and discussed .Prof. Dr. Ezzat Hassan, Dean of the Facul-
ty praised the level of the projects and the scientific level of the students and 
thanked the supervisors for the graduation projects. 
بحضور استاذ دكتور  عزت حسن عميد كلية تكنولوجيا العلوم الصحية التطبيقية و استاذ مساعد دكتور   ماحاماد 
اسماعيل بدوي رئيس قسم الاجهزة الطبية ود. ايهاب بركات المشرف على مشاارياع الاتاخارج واعضااء الاهايائاة 
المعاونة مدرس مساعد   كريم سعيد و مدرس مساعد   عبد الله يسرى وم   نادى حاجاازى تام عارا ومانااقشاة 

وقد اشاد استاذ دكتور  عزت حسن عميد كلية تكنولوجيا العلوم الصحاياة الاتاطاباياقاياة باماساتاوى التخرج مشاريع 
 المشاريع و المستوى العلمى للطلبة ووجهة الشكر للمشريفين على مشاريع التخرج .

MED 2021 
High lights 
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ICU MONITORING SYSTEM FOR CRITICAL CARE  
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
A remote monitoring system for critical care patients, and this device is capable of 
displaying patients' vital signs on an application on smart phones. 
نظام متابعة الحالات الحرجة لمرضى العناية المركزة عن بعد وهذا الجهاز قادر على عارا الاشاارات الاحاياوياة 

 للمرضى على تطبيق على التليفونات الذكية. 

Biomedical Equipment Technology Department (MED)- Faculty of Applied Health Science Technology- Pharos University  

HOSPITALS ENVIRONMENT MONITORING  

A system for monitoring the environment surrounding hospitals, and this device 
displays the temperature, humidity, pressure and pollution inside the hospital, 
which helps to control the spread of infection, especially Covid 19. 
نظام متابعة البيئة المحيطة بالمستشفيات وهذا الجهاز يعرا درجة الحرارة والرطوبة والضغاط والاتالاوث داخال 

 . 22المستشفى مما يساعد على التحكم فى انتشار العدوى وخاصة كوفيد 

MED 2021 
High lights 
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PHOTOTHERAPY DEVICE FOR JAUNDICE  

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Phototherapy device for jaundice for newborns, and it controls the treatment time 
and the intensity of ultraviolet waves 
جهاز المعالجة الضوئية لمرا الصفراء للاطفال حديثى الولادة ويتم بة التحكم فى زمن العلاج وشدة الاماوجاات 

 الفوق بنفسيجية 

Biomedical Equipment Technology Department (MED)- Faculty of Applied Health Science Technology- Pharos University  
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Head of  the department  Meeting with students 

 لقاء رئيس القسم مع الطلبة فى بداية الفصل الاكاديمى
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Assoc. Prof. Dr. Mohamed Ismail Badawi, Head of the Department, met with students 
at the beginning of the academic year 2021/2022 

/   0202لقاء استاذ مساعد دكتور . محمد اسماعيل بدوى مع طلبة جميع السنوات الدراسية فى بداية الاعاام الاكاادياماى 
0200 
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Online Summer Workshop Entitled “Basic Electronics Design and PCB” 
 القسم نظم ورش عمل صيفية لرفع المستوى العملى للطلبة

The Faculty of Applied Health Sciences Technology Organizes two Online Summer Workshop Entitled 
“Basic Electronics Design and PCB”  and  Programming - designing and controlling electrical and electronic 
circuits in practice for all the students of the Medical Equipment Department. The workshop is delivered by 
Eng. Karim Saied, an Assistant Lecturer in the Medical Equipment Department. It is worth mentioning that 
this workshop is held under the auspices of Prof. Ezzat Hassan, the Faculty Dean and Prof. Mohamed Ismail 
Badawi, the Head of the Medical Equipment Department.  

ورشاة عامال صايافاياة    0تحت اشراف   استاذ مساعد دكتور.  محمد اسماعيل بدوي رئيس قسم الاجهزة الطبية تم عاقاد عادد 
لالاقاائام  "تصميم الدوائر الالكترونية و  التدريب البرمجة واستخدامها فى تصميم والتحكم فى الدوائر الكهربية والالكترونية عملاياا

 0202بالتدريب م.م  كريم سعيد وم.م عبد الرحمن مكى  بقسم الاجهزة الطبية يوليو 

Biomedical Equipment Technology Department (MED)- Faculty of Applied Health Science Technology- Pharos University  
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Field training for students 
 تدرييب بعض طلبة قسم الاجهزة الطبية على فك جهاز اشعة مقطعية 

Biomedical Equipment Technology Department (MED)- Faculty of Applied Health Science Technology- Pharos University  

Under the patronage of Prof. Dr. Ezzat Hassan, Dean of the Faculty, Assoc. Prof. Dr. Mohamed 
Ismail Badawi, Head of the Department, and Dr. Ehab Barakat, the Lecturer in the depart-
ment, trained fourth-level students in the department to decode a CT scan device at Al-
Qabbary General Hospital. The students under the supervision of Dr. Ehab Barakat conduct-
ed a total disassembly of the device, which took three days of continuous work in order to 
achieve the goals of the university, the college and the academic department, through the prac-
tical training process and the strengthening of relations between the university and the busi-
ness community, which will be positively reflected on the study plans. And to provide students 
with practical skills that are commensurate with the requirements of the labor market and en-
able them from engaging directly in the business community in a constructive and feasible 
manner. And also giving students the full opportunity to apply theoretical knowledge in a real 
work environment governed by the controls of market needs during the last stage of the study 
تحت رعاية ا.د عزت حسن عميد كلية تكنولوجيا العلوم الصحية التطبيقية و ا.م.د محمد اسماعيل بدوى رئيس قسام تاكاناولاوجاياا 
الاجهزة الطبية , قام د. ايهاب بركات المدرس بالقسم بتدريب بعض طلبة المستوى الرابع بالقسم على فك جهاز للاشعة المقطعاياة 
بمستشفى القبارى العام وقام الطلبة تحت اشراف د. ايهاب بركات باجراء فك كلى للجهاز وقد استغرق ذلك ثلاثة اياام مان الاعامال 
المتواصل وذلك لتحقيق أهداف الجامعة والكلية والقسم الأكاديمي بعملية التدريب العملى و توثيق العلاقات بين الجامعة ومجاتاماع 
الأعمال بما ينعكس إيجابيا ل على الخطط الدراسية.واكساب الطلبة المهارات العملية التاي تاتانااساب ماع ماتاطالاباات ساوق الاعامال 
ل إعطاء الطلبة الفرصة الكـاملة لتاطاباياق الاماعاارف  اءة مجدية.وايضا وتمكنهم من الإنخراط مباشرة في مجتمع الأعمال بصورة بنّـَ

 النظرية في بيئة عمل حقيقية تحكمها ضوابط احتياجات السوق أثناء المرحلة الأخيرة من الدراسة

MED 2021 
High lights 
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Improve your presentation skills 
 ورشة عمل لطلبة قسم الاجهزة الطبية على منصة زوم

 
Under the patronage of Prof. Dr. Ezzat Hassan, Dean of the Faculty of Applied 
Health Sciences Technology and supervised by Assistant Professor Dr. / Mo-
hamed Ismail Badawi, Head of the Medical Equipment Department, Student. 
Dina Mostafa Gad introduce a workshop via the Internet (online) " Improve 
your presentation skills ", Presentation skills are the skills you need in order to 
deliver effective and engaging presentations to a variety of audience. 
تحت رعاية استاذ دكتور  عزت حسن عميد كلية تكنولوجيا العلاوم الصاحاياة الاتاطاباياقاياة و اشاراف اساتااذ 
مساعد دكتور    محمد اسماعيل بدوي رئيس قسم الاجهزة الطبية قامت الطالبة دينا مصطفى جاد بالمستوى 
الثالث بتقديم  ورشة عمل عبر الإنترنت " التدريب على مهارات العرا لتاقاديام عاروا تاقادياماياة فاعاالاة 

 وجذابة لمجموعة متنوعة من الجماهير "

Biomedical Equipment Technology Department (MED)- Faculty of Applied Health Science Technology- Pharos University  
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Entrepreneurship 
 اشتراك عدد خمسة طلبة من قسم الاجهزة الطبية فى

معسكر الأفكار  -ورشة عمل ريادة الأعمال  "E club pua" المنظم بواسطة جامعة فاروس 

Under the patronage of Prof. Dr. Ezzat Hassan, Dean of the Faculty of Applied 
Health Sciences Technology and supervised by Assistant Professor Dr. / Mohamed 
Ismail Badawi, Head of the Medical Equipment Department, five Student of 
Medical Equipment Department. Fekry Muharram El haty /Mahmoud Ahmed 
Shehata /Mostafa Sameh Mostafa /Dina mostafa Gad/Esraa Ramadan participate 
entrepreneurship workshop - idea camp "E club pua" organized by Pharos 
University, fifteen teams at the university level participated, with the aim of training 
to implement a new idea and bear any of its risks in order to make a profit. The 

students presented a project idea for a smartwatch to measure Vital signs 
تحت رعاية استاذ دكتور  عزت حسن عميد كلية تكنولوجيا العلوم الصحية الاتاطاباياقاياة و اشاراف اساتااذ مسااعاد 
دكتور    محمد اسماعيل بدوي رئيس قسم الاجهزة الطبية اشترك عدد خمسة طلبة من قسم الاجهازة الاطاباياة وهام 
فكري محرم الحاتي  محمود احمد شحاته  مصطفى سامح مصطفي   دينا مصطفى جاد  إسراء رمضاان فاى ورشاة 

المنظم بواسطة جامعة فاروس ,وقاد شاارك خاماساة عشار  "E club pua"معسكر الأفكار  -عمل ريادة الأعمال 
فريق على مستوى الجامعة , بهدف التدريب على تطبيق فكرة جديدة وتحمل أي من مخاطرها بهدف تحقياق الارباح 

 وقد قام الطلبة بتقديم فكرة مشروع عن ساعة ذكية لقياس الاشارات الحيوية .
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The Medical Equipment Department Participated in  
“Egypt Make Electronics” Innovation 

مركز الابتكار  –قسم تكنوليجا الاجهزة الطبية الحيوية ينفذ  زيارة علمية الى مبادرة مصر تصنع الالكترونيات 
 ببرج العرب

Believing in the Faculty of Applied Health Sciences Technology and Biomedical Equipment Technology 
Department in the necessity of developing education through linking and rapprochement with the scien-
tific activities of students and industrial initiatives of Arab Republic of Egypt ,and in accordance with the 
directives of the Pharos University administration and Under the auspices of Prof. Dr. Ezzat Hassan, Dean 
of the Faculty , and Prof. Dr. Hamdy Al-Wakeel - Vice Dean for Education and Student Affairs based on 
the coordination that was carried out by Assistant Professor Dr. Mohamed Ismail Badawi, Head of the 
Department, and the invitation from the Egypt Make Electronics initiative funded by the Information 
Technology Industry Development Agency (ITEDA) - Ministry of Communications .A (17) students from 
the department and (5) teaching stuff made a scientific visit to the Innovation Center for the EME Innova-
tion Hub -Borg to learn about the available capabilities and open horizons for the students of the depart-
ment to implement graduation projects, where the potentials of the initiative were identified. And the ad-
vanced laboratories available to it, such as the printed circuit laboratories, the manufacturing laborato-
ries, the artificial intelligence laboratories, as well as the Internet of Things laboratories. 

ل من كلية تكنولوجيا العلوم الصحية التطبيقية وقسم  تكنولجيا الاجهزة الطبية الحيوية بضرورة تطوير التعليم عن طريق الربط وا ارب ماع لتاقاايمانا
ل لتوجيهات ادارة جامعة فااروس وتاحات رعااياة الاساتااذ الادكاتاور     الانشطة العلمية للطلبة والمبادرات الصناعية لجمهورية مصر العربية وطبقا

وكيل الكلية لشؤن التعليم والطلاب  وبناءال على التنسيق الاذى تام باواساطاة  اساتااذ   –عزت حسن عميد الكلية  و الاستاذ الدكتور   حمدى الوكيل 
مساعد دكتور   محمد اسماعيل بدوى رئيس قسم تكنولوجيا الاجهزة الطبية الحيوية والدعوة الموجهة مان ماباادرة مصار تصاناع الالاكاتاروناياات 

Egypt Make Electronics  الممولة من هيئة تنمية صناعة تكنولوجيا المعلوماتITEDA- .وزارة الاتصلات 
( من اعضاء هيئة التدريس والهيئة الاماعااوناة بازياارة عالاماياة لاماركاز الاباداع لاماباادرة مصار تصاناع 5( طالب من القسم وعدد )27قام عدد )

للتعرف على الامكانيات المتاحة وفتح افاق لطلبة القسم لتنفيذ مشروعات التخرج حيث تم   ( EME Innovation Hub -Borg)الالكترونيات 
 كااءالتعرف على امكانيات المبادرة والمعامل المتقدمة المتوفره لديها مثل معامل الدوائر الكهربية المطبوعاة و ماعاامال الاتاصاناياع و ماعاامال الاذ

 الصناعى وكذلك معامل إنترنت الأشياء.
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The Medical Equipment Department Participated in  
“Egypt Make Electronics” Innovation 

مركز الابتكار  –قسم تكنوليجا الاجهزة الطبية الحيوية ينفذ  زيارة علمية الى مبادرة مصر تصنع الالكترونيات 
 ببرج العرب
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A field visit to link between theoretical studies and the labor market 
 زيارة علمية ميدانية للربط بين الدراسه النظريه وسوق العمل  

Biomedical Equipment Technology Department (MED)- Faculty of Applied Health Science Technology- Pharos University  
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والاستاذ الدكتور  .حمدى الوكيل  التطبيقيةتحت رعايه وتنسيق  الاستاذ دكتور. عزت حسن عميد كليه تكنولوجيا العلوم الصحيه 
وكيل الكليه لشئون التعليم والطلاب و الاستاذ مساعد دكتور  . محمد اسماعيل بدوى رئيس قسم تكنولوجيا الاجهزه الطبيه وتحت 
اشراف د. رضوى مشرف المدرس بالقسم قام طلبه المستوى الرابع بزياره علميه لمعهد البحوث الطبيه بالاسكندريه لدراسه 

    الاقسام المختلفه لمستشفى المعهد كتطبيق عملى لمقرر تصميم المستشفيات كنوع من الربط بين الدراسه النظريه وسوق العمل
Under the auspices and coordination of Professor Dr. Ezzat Hassan, Dean of the Faculty  of Ap-
plied Health Sciences Technology, and Prof. Dr. Hamdy Al-Wakeel, Vice Dean for Education 
and Student Affairs, and Assistant Professor Dr. Mohamed Ismail Badawi, Head of the Depart-
ment, under the supervision of Dr. Radwa Musharraf, lecturer in the department, fourth-level 
students made a scientific visit to the Medical Research Institute in Alexandria to study the dif-
ferent departments of the Institute’s hospital as a practical application of the hospital design 
course as a kind of link between theoretical study and the labor market 
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The  Medical Equipment department Student Interns  
 جهاز التنفس الصناعي للطوارئ  (Emergency Ventilator)طلبة الامتياز للقسم قاموا بتصميم وتنفيذ جهاز 

In response to the need for mechanical ventilators for treatment of covid-19 , Under 

the auspices of Prof. Ezzat Hassan, the Dean of the Faculty of Applied Health Sciences 

Technology and Assoc. Prof. Mohamed Ismail Badawi, the Head of the Medical Equip-

ment Department, the student interns of the academic year 2021/ 2022 made an Emer-

gency Ventilator  that can control a patient's peak inspiratory pressure and breathing 

rate, during their clinical training at Medical Research , Alexandria University. This 

was managed under the supervision of Prof. Amal Ghanem, the Dean of Medical Re-

search Institute and Dr. Ibrahim Gomaa, the Head of Medical Equipment Department 

in Medical Research Institute.  

، تحت رعاية الأستاذ الدكتور عزت حسن ، عمياد كالاياة  22-استجابة للحاجة إلى أجهزة تهوية ميكانيكية لعلاج كوفيد 

محمد إسماعيل بادوي ، رئاياس قسام الاجاهازة  مساعد دكتور .تكنولوجيا العلوم الصحية التطبيقية والمساعد. الأستاذ 

للقسم بتصميم وتنفاياذ  جاهااز الاتانافاس الصانااعاي  0202 0202الطبية الحيوية ، قام طلبة الامتياز للعام الاكاديمى  

للطوارئ ، والذي يمكنه التحكم في ذروة ضغط التنفس ومعدل التنفس لدى المريض ، أثناء تدريبهم الاكلينيكى  بماعاهاد 

البحوث الطبية ، جامعة الإسكندرية. . تمت إدارة ذلك تحت إشراف الأستاذة الدكتورة أمل غانم عاماياد ماعاهاد الاباحاوث 

 الطبية والدكتور إبراهيم جمعة رئيس قسم صيانة الاجهزة  الطبية بمعهد البحوث الطبية.
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Honoring Eng. Abdullah Yousry for obtaining a master’s degree and honoring students of 
summer courses and students participating in the Entrepreneurship Club of Pharos Uni-

versity 
تكريم م.م عبد الله يسرى لحصولة على درجة الماجيستير وتكريم طلبة الدورات الصيفية والطلبة المشتركين فى نادى ريادة 

 الاعمال لجامعة فاروس
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Department Stuff  Member  Participation in International Scientific Organization   

 مشاركة أعضاء القسم في المنظمات العلمية الدولية

A.L Kariim Hafez , member of the jury of the compe-
titions of the Bibliotheca Alexandrina of Science and 
Engineering Exhibition (BASEF) 2021 at the Biblio-
theca Alexandrina .Representing Egypt at the Intel 
International Exhibition for Science and Engineering 
(ISEF) 
مدرس مساعد . عبد الكريم حافظ ، عضو لجنة تحكيم مسااباقاات ماعارا 

بمكتبة الإسكندرية  2021 (BASEF)مكتبة الإسكندرية للعلوم والهندسة 
 .(ISEF)، مثل مصر في معرا إنتل الدولي للعلوم والهندسة 

Department  Community Service 

 مشاركة القسم فى انشطة  خدمة المجتمع

A health awareness activity was conducted as 
one of the community service activities and an 
activity to educate students within Pharos 

University with the participation of students 
from different departments of the faculty, and 
their participation in health awareness, espe-
cially the events of the Corona pandemic, was 
discussed, awareness and correcting the con-

cepts of many students, and the discussion was 
very fruitful. Under the auspices of Prof. Dr. 
Ezzat Hassan, Dean of the faculty and the su-
pervision of Dr. Mervet Mustafa, lecturer in 
Department of Biomedical Equipment Tech-

nology. 

تم عمل نشاط توعية صحية  كأحد نشاطات خدمة المجتمع 
ونشاط لتوعية الطلبة داخل جامعة فاروس  بمشاركة طلبة من 

–اقسام مختلفة بالكلية وكانت مشاركتهم  في التوعية الصحية 
خصوصا احداث جائحة كورونا وتم مناقشة و توعية و 
تصحيح مفاهيم لدي كثير من الطلبة وكانت المناقشة مثمرة 
للغاية  تحت رعاية الاستاذ الدكتور عزت حسن عميد الكلية 
واشراف د. ميرفت مصطفى المدرس بقسم تكنولوجيا الاجهزة 

 الطبية الحيوية.
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Department  Community Service 

 مشاركة القسم فى انشطة  خدمة المجتمع

Several meetings and workshops were held on activating the role of public and 
private universities to activate the concepts of sustainable development and how 
to implement this in the Egyptian society at all levels, clarifying the role of the ac-
ademic authorities, including Pharos University, which had a distinguished role of 
awareness and practical explanation in date 8-2 -2021, where Alexandria TV rec-
orded the meeting's activities 

عقد عدة لقاءات و ورش عمل عن تفعيل دور الجامعات الحكومية و الخاصة  لتفعيل مفاهيم التنمية المستتدامة 
و كيفية تطبيق ذلك في المجتمع المصري بكافة مستوياتة  وايضاح دور الجهات الاكاديمية  وكان منها جامعة 

حيث  قام تلفزيون الاسكندرية  2221-2-8فاروس حيث كان لها دور توعية و شرح تطبيقي متميز بتايخ 
 بتسجيل فعاليات اللقاء.


